
 
 
Mondelinge vragen (art 38 Reglement van Orde) 
 
Datum:  13-05-2024  (Statenvergadering 15-05-2024)  
Van:    Rik Loeters, Fractie BBB Gelderland 
Onderwerp:  Pauze Knop in belang omwonenden (nieuwe) Windturbines 
 
Geacht College, 
 
Aanleiding 

1) het AD artikel *1) over de gezondheidsklachten van omwonenden van 
Windturbine parken  

2) De antwoorden tijdens het vrgenuur dd 19 maart 2024 *2) van 
Staatssecretaris Heijnen van I&W op vragen over dit AD artikel, waarin zij 
onder andere aangeeft:  
Citaat1: Staatssecretaris Heijnen: 
Dank u wel, voorzitter. In het Algemeen Dagblad heeft een groep artsen hun 
zorgen geuit over gezondheidsklachten door windturbinegeluid. Wat je in het 
artikel leest, is echt wel heftig en grijpt diep in op de levens van mensen. 
Vanuit het kabinet zet ik me in voor de bescherming van de gezondheid van 
omwonenden, want ik vind het heel vervelend als mensen onevenredige 
klachten of hinder ervaren door het geluid van windturbines. Ik vind het ook 
heel belangrijk dat we ons baseren op de meest recente wetenschappelijke 
kennis over windturbines en gezondheid. Dat is meteen ook een antwoord op 
de vraag van meneer Vermeer. Daarover loopt nu bijvoorbeeld ook een 
onderzoek bij het RIVM. 
Citaat2: Staatssecretaris Heijnen: 
Ik ben het heel erg met meneer Van Dijk eens dat wij de gezondheid van 
omwonenden binnen alle evenredigheid moeten beschermen. Als je langs een 
snelweg of langs een spoor woont, heb je ook bepaalde geluiden of trillingen. 
Als wij normen vaststellen, is het aan ons om ervoor te zorgen dat dat ook 
normen zijn die goed te doen zijn voor de mensen die in de omgeving wonen 
van, in dit geval, windturbines. Ik ben ook heel erg blij dat nu ook die 
bromtonen of -geluiden onderdeel worden van de toetsing waaraan voldaan 
moet worden. Dat was voorheen niet het geval. Het is niet het enige waaraan 
getoetst wordt. Er wordt bijvoorbeeld ook gekeken naar slagschaduw. Er wordt 
dus op verschillende punten getoetst, maar geluid krijgt nu echt veel 
nadrukkelijker een plek. Natuurlijk zal ik nog eens, voor zover ik dat nog niet 
gedaan heb, bij de onderzoekers aandringen dat ze daar goed naar kijken. Dit 
is echt een belangrijk punt, ook voor de Kamer. Dat hoor ik ook weer tijdens 
dit debat. 
Citaat3: Staatssecretaris Heijnen: 
Het is uiteindelijk echt aan de bevoegd gezagen, dus aan de provincies, om te 
kijken of ze een pauzeknop willen indrukken en of dat gaat binnen de 
regelgeving die zij lokaal hebben gemaakt. Als je ondernemer bent en je 
voldoet aan bepaalde wet- en regelgeving, dan moet je erop kunnen 
vertrouwen dat de overheid betrouwbaar en voorspelbaar is in haar gedrag. 
Dat is het voorzorgsbeginsel waar we het vaak over hebben. Je kunt als 
overheid regels vaak niet zomaar intrekken als je daarbij geen onderbouwing 



 
hebt waarom je dat doet. Wij kunnen nu niets anders dan even afwachten tot 
de onderzoeken klaar zijn. Dat is na de zomer. Dan zullen de normen, ook 
naar aanleiding daarvan, worden vastgesteld. Dat wordt uiteraard ook nog aan 
de Kamer voorgelegd. 

3) De brief *3) van Omwonenden windparken Nederland  
4) De brief, met kenmerk: Z.058410/D.182034 *4) van het college van de 

gemeente Buren: “Bezwaar proces Plan-MER” over de onmogelijke reactie tijd 
die de gemeente krijgt om te reageren op het concept plan-Mer windpark 
Echteld Lienden. 

5) De email van de Stichting Tegenwind Echteld-Lienden aan alle Statenleden 
en het college van GS Gelderland met als titel: “Stichting Tegenwind Echteld-
Lienden roept de Provincie Gelderland op om de pauze knop in te drukken” 

 
Naar aanleiding van bovenstaande 5 punten hebben wij de volgende vraag/vragen 
aan Gedeputeerde Staten van Gelderland: 
 

1) Is al precies bekend wanneer er antwoord komt op de motie 23M95 *5) dd8 
november 2023 “Gelderland tijdelijk Windstil”) (staat nu Q2 in de Lange termijn 
agenda)? 

2) Staatssecretaris Heijnen geeft aan dat na de zomer de uitkomsten van de 
gezondheidsonderzoeken komen. Worden er in Gelderland “onherroepelijke 
vergunningen” afgegeven in de periode alvorens de resultaten bekend zijn? 

3) Wat wordt er op dit moment al gedaan in het belang van/voor de omwonenden 
van mogelijke (nieuwe) windturbine parken?  

4) Wie is/wordt aansprakelijk op het moment dat aantoonbaar 
gezondheidsschade optreedt als gevolg van (de nog te plaatsen) windturbines  

 
 
*1) link naar AD artikel Huisarts: 
https://www.ad.nl/binnenland/een-derde-van-gronings-dorpje-bezoekt-dokter-
vanwege-klachten-windturbines~a345fae9/ 
 
*2)Link naar antwoorden Staatssecretaris Heijnen van Infrastructuur en Waterstaat :  
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/plenaire_verslagen/detail/2023-2024/53 
 
*3) brief omwonenden windparken Nederland aan De Eerste en Tweede Kamer 
Brief aan Eerste en Tweede Kamerleden inzake Ontwerpbesluit Windturbinebepalingen (PS2024-391) 

(notubiz.nl) 

 
*4) Bijlage bijgevoegd brief college gemeente Buren 
 
*5) Motie 23M95 BBB e.a., Gelderland tijdelijk Windstil (notubiz.nl) 

 
 
 
13 mei 2024 
Rik Loeters, BBB 
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